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Även ÅTIF fick glädje av Växjö Lakers SM-guld. 
Golv upp, golv ner och teknikjobb. 
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Ordföranden har ordet 

Ett mycket besynnerligt och annorlunda verksamhetsår har passerat och påverkat oss alla. 

Redan för ett år sedan hade pandemin pågått ett tag och det var nog få som kunde ana att det 

skulle fortgå under så lång tid. Idrotten, denna fantastiska rörelse som binder samman 

människor och skapar samhörighet och kamratskap, har fått sig en ordentlig törn. 

De nivåer inom olika idrotter som har klassats som elitverksamhet har haft tillåtelse att 

genomföra sina seriespel, där Allsvenskan i bandy och vårt representationslag bedömdes vara 

av sådan art. Serier och tävlingsbestämmelser har ritats om, matcher har ställts in eller flyttats, 

sportslig nedflyttning har begränsats men uppflyttning möjlig vilket kommer ge en påverkan 

för åtminstone en säsong till. Ur ett åskådarperspektiv har föreningen likt alla andra 

kontinuerligt mötts av och tvingats hantera ständigt förändrade direktiv kring tillåten publik 

och allmänna sammankomster. Ur en enbart idrottslig synvinkel är det naturligtvis lätt att ha 

åsikter kring regeln att endast få ta in 8 åskådare när långt fler kan trängas i ett köpcentrum, 

men styrelsen har varit enig i frågan kring att hantera läget med största varsamhet. De 

nationella och lokala föreskrifterna har på ett negativt sätt påverkat en viktig del i form av 

rörelse och fritid för alla åldrar, nämligen allmänhetens åkning. När vi äntligen haft 

förutsättningar till att erbjuda denna aktivitet till medlemmar och övrig allmänhet under sex 

månader istället för kanske två, så blev det något enstaka tillfälle under hösten innan nya 

regler tvingade oss att bomma igen. Mycket trist, men vi kan bara hoppas att friluftstrenden 

håller i sig och att skridskosugna barn och vuxna hittar åter till Eriksson Arena när 

restriktionerna har lättats. 

Just barn och ungdomars idrottande finns det i Sverige en stor rädsla kring att inte bara detta 

år går förlorat utan att det även får en påverkan under lång tid framöver. Dagens verklighet 

med många andra aktiviteter kan ha fått de barn som kanske inte är superintresserade att välja 

något annat. Här är det viktigt att alla vi inom föreningen fortsätter att ge möjlighet och stöd 

till aktivitet, allt från styrelse, ledare och föräldrar. Inom ÅTIF har vi, genom att vi äger 

arenan själva, lyckats vara delvis förskonade och kunnat genomföra träningar. Vi hoppas att 

glöden och suget efter att åter få spela matcher finns kvar, och ett stort tack till ledare och 

föräldrar som velat och vågat se till att ungdomarna har kunnat bedriva verksamhet under året 

som gått. I skrivande stund är det nya och skärpta restriktioner som även påverkar vår 

fotbollsverksamhet, och vi kan bara försöka bita ihop och se fram emot morgondagen 

tillsammans. 

I en idrottsförening som ÅTIF, där styrkan alltid varit bredden på aktiviteter, har pandemin 

slagit extra hårt. Förutom det rent sportsliga får ekonomin sig en rejäl törn när företagare och 

sponsring har sett en osäker framtid. Vårt järngäng med Owe i spetsen har förtjänstfullt hittat 

några uppdrag och nya uppslag är glädjande nog på ingång, men sedvanliga konserter har av 

förklarliga skäl varit inställda. 

Avslutningsvis vill jag tacka er medlemmar för detta besynnerliga år som har gått, och 

uppmana till stor delaktighet på alla plan för att vi ska kunna återgå till det som vi älskar allra 

mest, nämligen ett sprudlande idrottsliv som skapar gemenskap och glädje. 

Idrottshälsningar – Johan Sigvardsson, ordförande 
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Konståknings-VM började i Åby. 
 

Nu undrar Du väl som hänt mig och det 

kan jag förstå. Har han blivit tokig tänker 

Du kanske? Men på grund av 

Coronapandemin har jag fått uppleva 

någon som jag aldrig tidigare varit i 

närheten av. Jag har fått se hur man jobbar 

för att göra konståknings-VM 

till en oförglömlig fest vid 

invigningen av galan.  

 

Hur kommer detta 

sig? Nedstängning 

av ishallarna i 

Växjö innebar att 

Eriksson Arena 

blev 

alternativet. 

För att göra 

programmet 

inför konst-

åknings-VM 

och TV-

sändning till 

över 100 

länder krävs 

en oerhörd 

förberedelse. 

Producenten 

och 

koreografen 

Albin Boudré 

samt koreografi-

assistenten Melanie 

Kajanne Källström 

förberedde och tränade 

in programmet i vår ishall. 

Att på en bandybana få se en 

konståkare i form av Melanie var en 

upplevelse. Jag hoppas att Du såg det på 

TV vid invigningen av konståknings-VM 

som avgjordes på GLOBEN i Stockholm.  

 

Naturligtvis var jag lite frågvis om hur man 

fått detta uppdrag. Albin har tidigare varit 

med och producerat liknande tävlingar och  

 

 

 

nu fick han detta ärofyllda uppdrag 

tillsammans med Melanie. Båda har ett 

förflutet som tävlingskonståkare och 

träffades när de tävlade för Växjö KK. 

Albin bor kvar i Växjö och talade om att 

han varit på allmänhetens åkning i Åby 

innan vi hade hallen. Han är 

proffstränare. Melanie är från 

Helsingborg men bor nu 

i Oslo där hon 

jobbar som proffs 

inom dans och 

konståkning.  

 

I vår hall 

komponerar 

man 

programmet 

för 

invigningen 

och galan. 

Man har valt 

ut 30 åkare 

från södra 

Sverige varav 

3 från Växjö 

KK. Efter att 

jag fått vara 

med 

inledningsvis 

kommer 

ensemblen att 

träffas för att öva 

och träna in 

programmet. Om även 

detta kommer ske i 

Eriksson Arena är inte bestämt 

när detta skrivs men det är ett 

alternativ. Vilken upplevelse det måste bli 

för de 30 konståkarna som fått uppdraget i 

ensemblen. När vi skildes åt så lovade jag 

att sitta framför TV och se det jag fick 

uppleva först av alla. 

 

Owe 
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Järngängsjobb 
 

En liten del av järngänget har under 

senaste åren haft lite uppdrag åt LOHILO. 

Det har varit tvättning av frysboxar, 

borttagning av felmärkning och bygga 

halvpallar med energidrycksburkar som 

sedan skall inplastas före leverans till 

butikerna. Att detta med energidrycker har 

blivit en stor försäljningsvara visste jag 

innan men att det verkligen är en sådan 

efterfrågan av dessa drycker är 

imponerande.  

 

På två dagar byggde och plockade vi ihop 

227 lastpallar och hanterade inte mindre än 

113.715 burkar. Priset ute i butik blir 

ca.2,5 millioner kronor. Då är detta bara en 

bråkdel av alla olika märken allt från RED 

BULL till LOHILO som konsumeras av 

dagens ungdomar.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Slussfestivalen inställd men ankorna simmar som vanligt 

 
Även i år blir det bara ankrace men ingen 

slussfestival och vi gör ett nytt försök att  

livesända racet via Facebook .  

Häll utkik på hemsida och facebook om 

ytterligare info. Vill du redan nu säkra din 

anka så kontakta Eivor Svensson 070-

3493189  

Pris 50:-/anka  

1:a Pris 2000:-  

2:a Pris 500:-  

3:dje Pris 500:-  

4-10 Pris Diverse finapriser. 
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COVID 19 mot ANNANDAGSBANDY. 
 

 

Bandyns julafton brukar man säga om 

annandagsbandyn. Detta förknippat sedan 

60 år tillbaka och ofta med att folk 

vallfärdade för att se bandy just den dagen. 

Spelprogram med derbymatcher för att 

förhöja stämningen runt vår sport.  

 

Att göra en jämförelse med förra årets 

hemmamatch mot Vetlanda BK med över 

2000 åskådare (kanske 2500) och årets 

match i Eriksson Arena går knappast att 

göra. Bilköer då ända från Borlanda-

krysset. Bilparkering överallt i hela Åby. 

Slingrande publikköer till arenan. Öltält, 

grillar och fullt med försäljningsställen. En 

något försenad match för att alla skulle få 

se denna historiska derbymatch i 

Elitserien. Känn på det. En Elitseriematch 

på annandagen och det mot Vetlanda BK. 

En stämning som det är svårt att beskriva 

om man inte var på plats.  

 

 

 

Att då göra en jämförelse med årets 

annandagsbandy är som natt och dag. Inga 

köer, inga kiosker, Inga insläpp bara ett 

fåtal funktionärer 1 fotograf, 1 

sportjournalist och de stipulerade 8 som 

tillhör ÅBY BULLS. En i stort sett öde 

arena men Åby BULLS gjorde allt för att 

få lite av annandagsstämning och bidrog 

till att det i alla fall kändes lite av 

annandagsfest.  

 

Visst blev årets match mot Lidköpings 

AIK en spännande tillställning. En till 

synes betryggande ledning med båda 5-1 

och 6-2 byttes till nervpress av sällan 

skådat slag men till slut kunde vi trots allt 

andas ut och 6-6 kändes både som en vinst 

och förlust. Jag har varit med om mycket 

historiskt inom idrotten och bandyn men 

förhoppningsvis blir det ingen mer 

idrottshistoria av detta slag som 

förorsakades av pandemin. 

2020 2021 
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Åke Pettersson 80 år 
 

Jag vill på mitt sätt hylla Åke P som jag 

haft otroligt mycket gemensamt med. Allt 

från ungdomsåren som för oss mest 

handlade om idrott, träning och att skapa 

förutsättningar för att idrotta. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Åke P. eller ”Åke Blosssing” som vi ibland 

kallade honom har betytt mycket för ÅTIF, 

född den 23 februari 1941 och nu fyllt 80 

år. Åke som alltid varit en trogen fan och 

ställt upp i alla situationer. Om Åke kan 

man säga ”att vara men inte synas”. Hans 

engagemang för föreningen går knappast 

att beskriva.  

 

Han gjorde sin första A-lagsmatch i bandy 

5/2 1957 borta mot Målerås. Åke var en av 

våra första sponsorer. Han köpte vår första 

slipmaskin, MÅL-KJELLS, och han köpte 

våra första strålkastare som nu sitter på 

Lutavallen. Han slipade skridskorna på 

lördagskvällarna och inte nog med det – 

han provåkte dem också. Han satte upp 

stolpar på Helgasjöns is och drog 

belysning från Klubbstugan för att vi 

skulle kunna träna på kvällarna. Han var 

med när vi körde genom isen och dränkte 

jeepen.  

 

 

När vi hade köpt Åby skola så var det Åke 

som kväll efter kväll såg till att 

stavparketten kom på plats. Han satt om 

kvällarna och lindade bandyklubborna. 

Han har varit tränare för ungdomar i bandy 

och även i damfotboll.  

 

Hans kommentarer glömmer man inte i 

första taget. Efter en enkel övning med 

våra damfotbollsspelare så kom det 

spontant ”Jaha det kunde Ni inte det 

heller” eller när han kallade bandyspelarna 

för snöstakar och på en hemresa så 

samlade spelarna in snöstakar längs vägen 

och gav dem till Åke med glimten i ögat. 

Hur många timmar han lagt på att vi skulle 

kunna spela bandy går inte uppskatta men 

jag vill påstå att det handlar om tusentals 

timmar. Det har varit överallt på sjöisar, 

landisbanan och konstisbanan. Hans 

engagemang som lagledare och tränare går 

inte att gå miste om. Ofta slog han klubban 

i sargen när de inte gjorde eller det blev 

som han ville. Lite av Åke i ett nötskal ”De 

kan bli bättre”.  

 

Redan 1957 valdes han in i pojkfotboll-

sektionen. Tränade bandy och skott på mål 

gjorde han på middagsrasterna när han 

jobbade på Malmqvist. Inte nog med det. 

Han cyklad också fram och tillbaka till 

jobbet med sin racer och på kvällen när 

han kom hem så blev det ytterligare 

konditionslöpning. Det kan man kalla 

träningsintensitet.  

 

Jag minns mycket väl när vi hade gjort ett 

bandymål bakom Åkes och stod där och 

sköt med bandyklubba på kaffeburkar. På 

så vis blev Åke en duktig skytt men också 

en otrolig bolljonglör. Han fixade på sitt 

sätt till från Malmqvists så att vi hade fina 

snöblad till jeeparna men det är ju nu 

preskriberat.  

 

När Åke blev arbetslös efter nedläggningen 

av Malmqvist började han att jobba hos  
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föreningen men efter en bukspottkörtel-

inflammation som på ett par sekunder höll 

på att kosta honom livet så blev det en paus 

men så återkom han efter ett antal år åter 

till hemmaplan. Vid byggandet av 

bandyhallen så tror jag att Åke var på plats 

varje dag och hjälpte till.  

 

Skulle Du komma till Eriksson Arena vid 

något träningstillfälle för A-laget kan jag  

 

 

garantera Dig att Åke finns där och går 

runt planen och plockar bollar. Sergiej In 

Falin ”Sigge” håller Åke högt och de har 

ett gott öga för varandra. Det är sådana 

som Åke som betytt och betyder mycket 

fortfarande för vår kära förening. ÅKE och 

ÅTIF är närapå ett. Tack för allt Du gjort 

och kommer göra för ÅTIF. GRATTIS så 

här i efterhand. 

 

Owe Svensson 

 

 

 

Växjö Konståkningsklubb i Eriksson Arena. 
 

Det finns ett talesätt som säger ”Det finns 

inget ont utan det har något gott med sig”. 

Detta talesätt kan jag hänföra till 

Coronapandemin. När Växjö kommun 

stängde ner alla sina hallar och all 

verksamhet så kunde vi i Åby med 

anledning av storleken på Eriksson arena 

erbjuda Växjö Konståkningsklubb att hålla 

igång sin verksamhet.  

 

Jag har följt deras verksamhet väldigt noga 

och de har följt alla råd och anvisningar. 

Jag har blivit imponerad hur många 

duktiga konståkare vi har i Växjö. Det 

handlar om till 100% tjejer åtminstone som 

jag sett. Tjejerna lägger ner otroligt med 

tid för att förkovra sig. Skridskoträning 10-

12 tim/v. Därutöver dans och fysträning.  

 

Spontant från tjejerna: ”Vad stor isyta vi 

har att åka på”. Vilken fantastisk is – 

väldigt hård. Bättre än i Växjö ishallar” 

Det enda negativa var att de tyckte den var 

något kallare än i Växjö. Ledarna/tränarna 

lovordar allt. Vi skall lyfta på hatten och ge 

våra ismakare en stor eloge efter 

superlativen som konståkarna lämnat.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

En fundering: Vore det inte intressant att 

inleda ett samarbete med Växjö KK och 

erbjuda möjligheterna till konståkning i 

Eriksson Arena i stället för det jag läst i 

tidningen att man planerar ytterligare en 

ishall i Växjö. Samtidigt skulle man kunna 

ha flera grupper i gång samtidigt då isytan 

är minst 3 gånger större än en 

ishockeyhall. Jag är övertygad, att ett 

samarbete skulle var fruktsamt för 

Växjöidrotten. 

 

Owe Svensson 
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Idrottsfamiljen SJÖLUND/FLYSTAM. 
 

I ÅTIF finns det en tradition med familjer 

som varit och är hårt engagerade för vår 

verksamhet. En familj som jag nu tänker 

profilera är familjen Sjölund/Flystam. Jag 

börjar med ynglingen Elias som spelar i 

ÅTIFs 14-årslag och är en verklig 

träningskille. Inte nog med att han tränar 2-

3 pass bandy i veckan. Han spelar också 

ishockey med Växjö Lakers. På sommaren 

är det fotboll i Hovshaga. Bandy började 

Elias med vid 6-årsåldern och det hade 

naturligtvis inte skett om inte 

engagemanget varit så stort från 

föräldrarnas sida. 

 

Sedan kommer jag till dottern Fanny som 

nu hunnit bli 21 år och som studerar på 

Linnéuniversitet till förskollärare. Fanny 

lärde jag känna när hon var 7 år och 

spelade bandy fram till 14-årsåldern. Efter 

att hon slutade spela så blev hon ledare på 

vår skridskoskola. I dag ställer hon upp 

som sargvakt och är behjälplig med allt 

vad som behövs vid konserter m.m. Fanny 

är en tjej som aldrig säger nej när 

föreningen ”kallar”. 

 

Sedan så har vi Pontus som lämnade 

ishockeyn för bandy i ÅTIF när han var 8 

år. Fram till Pontus fylllde 14 år spelade 

han både ishockey och bandy. Det är nu 15 

år sedan familjen Sjölund/Flystam tog 

Pontus till ÅTIF. När det blev dags för 

gymnasiet så lockade bandygymnasiet i 

Vetlanda. Då blev det naturligt en 

övergång till Vetlanda BK. På bandy-

gymnasiet utvecklades han undan för 

undan och det innebar bl.a. JSM-guld samt 

äran att få representera Sverige i U17, U19 

och U21-landslagen. Det blev också några 

elitseriematcher i VBK innan det åter bar 

hemåt till moderföreningen och satsning 

mot allsvenskan.  

 

Pontus har det där i sig att alltid ge allt 

oavsett om det är träning eller match. 

Ibland fattar jag bara inte hur han orkar åka 

så mycket och hårt som han gör på  

 

mittfältet. En arbetskapacitet av ”Guds 

nåde”. Pontus är en ren träningsprodukt 

och en önskedröm för varje förening. Han 

valde att bo kvar i Vetlanda efter sina 

studier och jobbar idag som snickare i 

Vetlanda kommun. 

 

Mamma Lotta börjar så sakta närma sig ett 

halvt sekel. Redan nu vill jag gratulera. 

Lotta är mellanstadielärare på Lenhovda 

skola där hon har arbetat i 23 år. Den 

aktiva idrottsliga delen är inte så mycket 

att skryta över men däremot som 

idrottsförälder. Jag vet inte hur många 

hundra gånger hon skjutsat sina barn till 

vår bandybana och suttit i cafeterian under 

deras träning och förberett lektionstimmar 

eller rättat elevernas svar. Jag har då på 

alla sätt försökt att få Lotta att dricka kaffe 

men där har jag inte lyckats.  

 

När vi så avancerade i seriesystemet 

behövdes det en arrangemangsgrupp. 

Naturligtvis var då Lotta en som ställde 

upp. Det har gällt allt från 50/50 lotter, 

lagvärd, sargvakt och jag vet inte allt, men 

en sak är säker Lotta finns alltid på plats 

och har allt under kontroll. Jag säger: Lotta 

är så mycket mer än en ”Idrottsmorsa”. 

 

Så kommer vi till ”far i huset”. Patrik som 

är född i Upplands Väsby men familjen 

flyttade ner till Rottne när han var3 år. I 

Rottne blev det lite knattefotboll innan 

resan gick vidare till Växjö vid åtta 

årsåldern. Idrotten blev ett riktigt ”gift” för 

Patrik genom att pappa Göran tog med 

honom till Växjö Norras ungdomsfotboll 

där Göran var ledare. Efter Norratiden blev 

det fotboll i Nöbbele BK och sedan kom 

han till oss i ÅTIF. För att avsluta 

fotbollsdelen så spelade Patrik fotboll i 

ÅTIF långt upp i åldern.  

 

Sönerna har fått Patriks idrottsgener i sig, 

att alltid ge allt. Pappa Göran är en 

bidragande orsak till att vi har familjen 

Sjölund/Flystam i ÅTIF.  Det var Göran 
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som körde ut med Patrik till Åby då han 

fyllt 11 år och spelade i alla våra olika 

åldersgrupper till 17 år då plötsligt 

bandyintresset svalnade. Men efter två år 

så lockade bandy igen och då med spel i 

Värendspojkarna. Därefter blev det 

återkomst till ÅTIF.  

 

När så Pontus blev 10 år så ville 

naturligtvis Patrik att han också skulle 

spela bandy och på den vägen är det. När 

han ändå körde ut Pontus till träningarna så 

ställde jag frågan om han inte kunde bli 

ledare när han ändå var på plats. Inga 

problem och det har bara fortsatt. Både 

Pontus och Elias spelade hockey i Lakers 

och Patriks ledaregenskaper kom då även 

Växjö Lakers till del. Patrik har också haft 

ledarroller inom Hovshagafotbollen. Nu är 

det bara ledarskapet i ÅTIF som gäller. 

Inte vilket ledarskap som helst.  

 

Nu har det gått 15 år sedan jag först ställde 

frågan. I dag är det inte bara en stol som 

gäller. Patrik är ordf. i ÅTIFs ungdoms-

kommitté bandy, ordf. bandysektionen. 

Tränare och ledare för P14. Instruktör på 

LIU (lokal bandyutbildning för 

gymnasieungdomar på skoltid). Han sitter i 

styrelsen och sportgrup pen. Har hand om 

Tv-teamet, hemsidan m m. Inte nog med 

detta han hinner också vara ledare för 

Småland P14.  

 

Patrik har naturligtvis också spelat 

seniorbandy i ÅTIF. Om jag inte 

missminner mig så spelade han med i 

ÅTIFs-reservlag några matcher förra 

säsongen. Han har också spelat några 

matcher i A-laget och då tillsammans med 

sonen Pontus. Patrik hinner också med att 

jobba som IT-tekniker på Volvo i Braås. 

Detta innebär att vi har en resurs på IT-

området i vår förening.  

 

Du kanske undrar över Sjölund/Flystam. 

Lotta och Patrik är inte gifta men bott ihop 

27 år. På min fråga varför de inte gift sig så 

blar väl svaret givet: ”Vi har inte hunnit 

med det än”. Detta förstår jag när idrotten 

betytt så mycket för familjen Sjölund-

Flystam. Som avslutning på denna artikel 

vill jag tacka Göran som tog initiativet till 

detta resultat. Nu är Göran och Amie med 

som trogna arbetare i ÅTIF JÄRNGÄNG. 

 

  Owe Svensson 
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LIU = Lokal idrottsutbildning 
 

För några år sedan kom det fram en idé om 

att vi borde starta någon form av 

idrottsgymnasium på lokal nivå för våra 

ungdomar som ville satsa på bandy. Som 

det varit tidigare har många av våra 

duktiga ungdomar sökt sig till andra platser 

där denna utbildning har funnits. Till denna 

säsong kunde vi på så sätt starta upp ett 

LIU. Ett LIU som inledningsvis fick 7 

ungdomar att välja bandy på skoltid.  

 

Coronapandemin har inneburit att efter 

uppstarten i höstas fick vi göra ett uppehåll 

men i februari var det åter fritt fram att dra 

igång på nytt. Jag besökte träningen en 

måndagsmorgon kl. 08.00 då de var i full 

gång för glatta livet. Glädjen stod högt i 

tak trots tidiga morgontimmen. Inga sura 

miner när det står bandy på schemat. Till 

nästa säsong har vi godkänts som NIU =  

 

Nationell idrottsutbildning, vilket gör att 

ungdomar från andra bandyorter eller 

länder också kan söka sig till oss. För ett 

antal år sedan hade vi något liknande för 

gymnasieungdomar i lagbollsport. Då 

liksom nu var det populärt och ur dessa 

grupper kom det fram Elitbandyspelare 

som Jeppe Jonsson och Erik Ivarsson.  

 

Förhoppningsvis kommer denna satsning 

att innebära att vi får fram ännu flera egna 

produkter som kan representera ÅTIF i 

seniorbandy. Instruktörer som lyckats 

lösgöra sig från sina ordinarie jobb har 

varit Patrik Sjölund och vår mesta A-

lagsspelare Lars Thuresson. På bilden ser 

vi dom efter ett avslutat morgonpass:   

 

 

Owe Svensson

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Lars Thuresson, Leo Oscarsson, Filip Gustavsson, Theo Nordén, Svante Karlsson, 

Viktor Andersson, Abbe Belfrag, Patrik Sjölund och mv. Hannes Erixon 
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Sponsorintervju- VIDA 
 
Till detta nummer av TjurNytt har jag 

intervjuat en otrolig intressant person. En 

person som gjort en fantastisk personlig resa 

och för företaget VIDA. Den personen är 

Santhe Dahl. Santhe är född i Hössjö som 

ligger på vägen mellan Moheda och Slätthög. 

Han växte upp i en lantbrukarfamilj som äldst i 

en syskonskara på fyra. ”På en gård där man 

fick lära sig att arbeta”. Han hade en far som 

var sträng men rättvis. Det gällde att veta hut 

och göra färdigt det man höll på med. Skulle 

man köra in hö så gällde det att hålla på tills 

man var klar. Inte något åtta till halvfemjobb.  

 

Detta har naturligtvis präglat honom som 

person. Att arbeta och göra rätt för sig. De 

första sex skolåren gick han i Slätthög skola. 

Sedan blev det högstadiet i Alvesta. Därefter 

blev det Katedralskola i Växjö och studenten 

på ekonomlinjen. Sedan blev det som för alla 

grabbar dags att göra lumpen. Hur kom det sig 

att han till slut hamnade på VIDA?  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Santhes far och Tage Andersson i Åboda 

(ATA) träffades ibland och vid ett tillfälle 

frågade Tage om han inte kunde ta hand om 

sågverkets papper, året var 1963. På så vis blev 

fadern kamrer på ATA i över 25 år. Genom att 

fadern hade lite kontakt med Alvesta 

revisonbyrå fixade han in Santhe där efter 

militärtjänstgöringen 1974. Jobbet innebar att 

vara siffergranskare och en av kunderna var 

Vislanda Ångsåg. Genom det jobbet lärde han 

känna Christer Johansson som var en av ägarna 

av Ångsågen som sedan blev VIDA.  

 

Det fanns ett företag i Alvesta som hette 

Alvesta Träförädling och när det var 

konkursfärdigt så gick ATA och VIDA ihop 

och köpte Träförädling i början av 1977. Efter 

ett år tillsammans så blev VIDA ensamma 

ägare till detta företag. Santhe blev anställd 

ganska omgående efter att Vida o ATA köpt 

det tillsammans 1977 som Platschef/ekonom 

men var mera ekonom till en början. Inom 

parentes enligt Christer egna ord – ”Det är det 

bästa jag gjort när jag anställde Santhe”. Året 

var 1977. 1979 såldes företaget till 

Domänverket och de drev det i fyra år för att 

sedan sälja det. Det var då sju personer inkl. 

Santhe som fick köpa det men det var på  

 

gränsen att de fick låna pengar till affären och 

det var en hårsmån från att de båda sågverken 

blivit nerlagda. Här ser vi hur små marginaler 

det kan vara för att lyckas.  

 

Tiden gick och ägarstrukturen förändrades 

under tiden och i slutet av 80-talet var det tre 

ägare, Christer Johansson, Bengt Arvidsson 

och Santhe. Ekonomijobbet lämnades helt i 

början av 80-talet o Santhe blev VD för 

Alvesta Träförädling 1985. Nu började det 

hända en massa saker. VIDA expanderade och 

köpte upp ett antal sågverk som Urshult och 

Bruzaholm. Utvecklingen fortsatte. Export till 

grannländerna och Europa hade det tidigare 

varit men 1993-94 tog det riktig fart med 

export till Japan och USA som var stora 

marknader.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Santhe blev 1999 koncernchef för VIDA. På 

min fråga om han kunde mycket om timmer 

och sågade trävaror från början så blev svaret 

”Inte mycket men jag har lärt mig en hel del 

under årens lopp”. 2000 köptes Ljungbysågen 

för att renodla Vislandasågen till enbart gran 

”Deras mantra har alltid varit att vid förvärv 

ska 1+1 bli mer än 2”, samma år förvärvades 

Hestrasågen med emballagetillverkning och 2 

år senare Vida Borgstena. Under början av 

2000-talet förvärvades emballagefabriker i 

Ryd, Vimmerby och Österlövsta och 

pelletsfabriken i Hok, man lade all försäljning 

av trävaror i ett bolag (Vidawood) och 
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råvaruinköpen i Vida skog. Alla bolagen fick 

en gemensam logga och Vida i sina resp. 

bolagsnamn.  

 

2004 lämnade Arvidsson sitt delägarskap och 

kvar blev Christer och Santhe. Stormen 2005 

blev en stor händelse inte minst för alla 

skogsägare men även för sågverksindustrin, 

hur skulle man få timret att räcka efter att 

stormtimret var upparbetat? Lagra med hjälp 

av att vattenbegjuta var lösningen. För att 

kunna lagra allt timmer som blåst ner lånade 

man som mest 1 miljard. Utan detta lån hade 

man aldrig kunnat köpa upp så mycket 

stormfälld skog. En skog som räckte att såga i 

över sex år i kombination med man samtidigt 

måste vara kvar som en aktiv köpare av timmer 

på råvarumarknaden. Tänk vilka enorma lager.  

 

Det mesta av skogen som blåste ner var 

gammal skog. Santhes uttryck –”Skog är som 

ett människoliv, när den är ung är den vig o 

tålig, när den blir gammal blir den skör med 

risk för insektsangrepp o skör för stormar”. 

Sågverket i Hästveda inlemmades i koncernen 

2010 men innan dess hade man även köpt upp 

Lessebo Pappersbruk som då gått i konkurs. 

Det var ingen lyckad affär utan det såldes 

vidare.  

 

Christer Johansson lämnade företaget 2010 och 

då blev Santhe plötsligt majoritetsägare fram 

till 2019 då CANFOR i Canada köpte 70 % av 

aktierna. CANFOR är världens näst största 

sågverksföretag. De har tidigare haft ett 

samarbete och ställt frågat om att få köpa 

VIDA. 2019 ansåg Santhe att tiden var mogen 

för detta men har fortfarande kvar 20 % av 

aktiekapitalet. Samma år lämnade han över 

som koncernchef till Christer Johanssons 

brorsbarn Måns samtidigt som Santhe övergick 

till att bli styrelseordförande.  

 

 

 

 

 

 

 

 

Det var med stor vånda han sålde men 

samtidigt är det väl som han säger ” Ett betyg 

på att man gjort något bra” ”Jag finns ju 

fortfarande med och det känns också bra att 

vara behövd”-”Vi valde en bra köpare som inte 

lägger sig i småsaker”. VIDA har nu dessutom 

köpt upp sågverken i Vimmerby, Mörlunda 

och Orrefors. VIDA är idag Sveriges största 

sågverksföretag och har också en husfabrik och 

VD för den är Henrik Thuresson. För de som 

inte vet vem Henrik är så är han son till en av 

ÅTIFs stora målgörare i bandy på 60-70-talet, 

Olle Thuresson.  

 

Olle och Santhe är släkt i släkten vilket också 

innebar att redan som 18-åring hände det att 

han åkte till Åby för att titta på bandy. Då 

spelades matcherna på Helgasjöns is. På tal om 

sin egen idrottsliga bakgrund så var det lite 

pojkfotboll i Slätthög och Moheda. 

Bordtennisintresse var stort i Slätthög och då 

blev det bordtennis i BK Champion. Han 

avslutade sin bordtenniskarriär i BTK Frej 

efter att spelat bordtennis i 10 år. Någon bandy 

har det aldrig blivit även om Slätthög spelade 

på Hössjösjöns is på 50-talet. Båda jag och 

Santhe kommer ihåg att bandymålen stod vid 

sjökanten många år efter att bandyn lagts ner. 

På tal om bandy så fick jag information att 

hans bror Ulf som nu driver föräldragården 

ofta åker till Åby för att se på bandy.  

 

Som motion har han åkt Vasaloppet vilket 

imponerar på mig. En tuff utmaning helt i linje 

med hans utmaningar inom näringslivet. I dag 

handlar det lite om golf men han är ingen 

golffantast utan ser det mest som ett sätt att 

röra på sig och umgås.  

 

Santhe säger ”Det har varit och är ofta 

tillfälligheter som avgör samtidigt som man 

måste våga lite”. Det har inte handlat om 40-

timmarsvecka utan snare 60-70 timmar. Detta 

hade ju aldrig gått utan att hans hustru Ingrid 

ställt upp. Ännu en gång ”Det är kvinnan 

bakom allt” som det heter i sångtexten. 

Jag måste naturligtvis ställa lite fler frågor om 

denna framgångsrika koncern.– 

 

De är 1250 anställda på mer än 20 

produktionsställen i södra Sverige .”Jag känner 

naturligtvis inte alla men alla platscheferna 

hade jag ständig kontakt med tills Måns tog 

över”. VIDA-koncernen omsätter 8 

miljarder/år eller 35 miljoner/dag”. För mig är 

det svårt att ta in vilka enorma summor det rör 

sig om.  

 

Sponsring är ett annat ämne som jag gärna 

berör. VIDA har ju varit och är en stor sponsor 
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till vår förening. Mest kanske man förknippar 

VIDA med Växjö Lakers och VIDA ARENA. 

Den sponsringen har betytt mycket för VIDA. 

Som Santhe säger ”Innan kände inte så många 

på stan till namnet VIDA. Idag vet alla vad 

VIDA är och står för. Vi har genom 

sponsringen också blivit attraktivare som 

arbetsgivare”. Vida sponsrar ett 100 tal 

föreningar. Han anser det viktigt att hjälpa till 

när de ideella krafterna avtar ”Kan vi på något 

sätt bidra så känns det bra. Samtidigt tycker vi 

naturligtvis om att synas”. Min egen reflektion 

”Syns man inte – finns man inte” stämmer väl 

in med hans syn på sponsring.  

 

 

 

 

 

 

 

 

”Idrott handlar oftast om tävling och för 

Santhe är det en tävling att leda ett företag. 

Han har också gått in för att stötta 

damfotbollen i Växjö DFF som tidigare var 

dåligt skött. Han tycker det är kul att stötta 

damidrott. Vidare ställer han upp i Östers IFs 

projekt ”Öster i samhället”.  

 

Hans mantra ” Som ledare måste man föregå 

med gott exempel för att få medarbetarna med 

sig. Man måste ha vilja och engagemang 

samtidigt som man måste vara ödmjuk”. En 

röd tråd i hans liv har varit marknad och 

affärer vilket har lett till ett antal 

försäljningskontor och distributionslager ute i 

världen såsom Storbritannien, USA och 

Australien. 

 

Avslutningsvis på detta intressanta samtal. Han 

är gift med Ingrid och har tre barn. Josefin 40 

år bor i Nacka och har tre barn, Linnea 32 år 

bor i Växjö och Erik 37 år, bor i Öjaby och har 

två barn. Erik är VD för VIDA Energi samt 

vice koncernchef i VIDA. Han har alltså gått i 

sin fars fotspår. 

 

Tack för att Du tog dig tid för min intervju 

samtidigt som jag önskar Dig lycka till med 

familjen och VIDA-koncernen. Den resa Du 

gjort och på det sätt Du byggt upp VIDA-

koncernen är imponerande. 

 

Fakta om VIDA: 

VIDA är en global leverantör av förädlade 

produkter från hållbar svensk skog. Koncernen 

har ca. 1250 anställda på 22 

produktionsanläggningar varav 12 sågverk. 

Industrierna är strategiskt belägna nära 

skogsägarna i Småland, Skåne och Västra 

Götaland. Produktionen är i huvudsak inriktad 

på konstruktionsvirke för en rad olika 

marknader. 75 procent av VIDAS sågade 

trävaror går på export till alla världsdelar. 

Verksamheten omfattar även 

emballagetillverkning, strö- och 

pelletstillverkning, biobränslehandel och 

hustillverkning. 

 

//Owe//
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Järngänget bygger Gabioner. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Du undrar naturligtvis vad järngänget nu 

håller på med och vad är gabioner för 

något. Gabioner är sådant som Du ser 

utmed vägar eller vattendrag. En korg fylld 

med sten. Detta har vi jobbat med under ett 

antal dagar. Först bygger vi gabioner i 

olika storlekar för att därefter fylla dem 

med sprängsten. När vi bygger har vi varit 

flera järngängsgubbar men när vi fyller 

dem så är vi bara två. På bilden står Hasse 

Sköld framför fyllda gabioner. Som Du ser 

så är det både dammigt och skitigt att hålla 

på med fyllning. Men vad gör vi inte för att 

dra in pengar till ÅTIF. 

 

 

Coffe” Claesson STOR GRABB. 

Jag har intervjuat ”Coffe” som har haft en 

härlig utvecklingskurva. En bandygrabb 

som har jobbat otroligt hårt för att nå målet 

och ta en ordinarie plats i A-laget. I mina 

ögon en träningsprodukt som alltid ger allt 

båda på träning och matcher. Coffe har nu 

blivit STOR GRABB. Du undrar kanske 

vad är det? När man har spelat 200 A-

lagsmatcher blir man STOR GRABB. 

Under årets säsong kom han över det 

magiska strecket och har nu gjort 210 A-

lagsmatcher. Vem är då Coffe och hur kom 

bandyintresset in i hans liv? 

Coffe är 26 år bor i Växjö och jobbar som 

försäkringsrådgivare i ICA-försäkringar 

som har sitt huvudkontor i Stockholm och 

filialkontor i Borås och Växjö. Han följde 

inte i sin mamma Martinas fotspår som 

konditor på Askelyckan som hon äger. Han 

är sambo med Hanna Johannisson som är 

förskollärare. Han är född och uppvuxen i 

Rottne och har sedan barnsben haft ett stort 

idrottsintresse. I första hand bandy och 

fotboll.  

 

 

 

 

 

 

 

 

Redan i 6-årsåldern provade han på bandy 

och då tillsammans med Filip Bringe, 

Kasper Pettersson, Daniel Haraldsson och 

Jacob Petersson. Träning ger färdighet och 
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ÅTIF´s Stora Grabbar 
 
Lars Thuresson,  Per Thuresson,  Jan Hansson,   
Ingemar Svahn,  ”Kek” Bergstrand,  Mats Lundqvist,  
Thore Hansson,  Peter Claesson,  Sten Norén,  
Krister Buresson,  Mikael Hagberg,  Thomas Wrååk, 
Johan Gunnarsson,  Ronny Carlsson,  Gunnar Sjökvist,  
Torsten Gunnarsson,  Stefan Carlsson,  Daniel Tägt,  
Andreas Sjösten, Jörgen Ivarsson,  Bernt Gustavsson,  
Olle Thuresson,  Owe Svensson,  Mikael Wernersson,  
Martin Jonsson,  Roger Petersson  Kent Petersson 

alla kompisarna fick göra sin A-lagsdebut 

bandysäsongen 2010/11 under Mikael 

Ekdalhs tränarskap. Bandy har blivit 

Coffes huvudsport även om han spelat  

 

fotboll i både Rottne IF och Tolgs IF. När 

så ÅTIF tog steget upp i allsvenskan fick 

fotbollen bli ett avslutat kapitel.  

När jag kom med i A-laget så kunde jag 

inte i min vildaste fantasi tro att jag skulle 

få spela i elitserien säger han. Det är inte 

många som fått vara med på en resa från 

Div 1 till Elitserien men det har Coffe fått. 

Det har gått mycket bättre och längre än 

jag någonsin trodde när jag kom med i 

seniorlaget. Under min tid i A-laget har jag 

haft tränare som utvecklat och trott på 

mig”. Utöver Ekdahl är det Jan 

Stemberger, Björn Einarsson och ”Sigge” 

Infalin.  

Coffe har enligt mitt tycke varit en 

”hjälpgumma” i positiv bemärkelse. Han 

ställer alltid upp för laget oavsett om han 

spelat på mittfältet eller i olika 

försvarspositioner. Han har under åren 

utvecklats till en självskriven libero som 

med pondus styr försvarsspelet. På min 

fråga om det är något speciellt han vill 

framhålla så kommer det spontant. ”Att jag 

fick spela elitbandy med Filip Bringe som 

jag en gång började mina stapplande 

skridskoskär tillsammans med”.  

 

Andra saker som han gärna nämner är när 

vi slog Örebro SK på hemmaplan i sista 

matchen och tog steget upp i Elitserien och 

1800 åskådare hyllade oss och naturligtvis 

annandagsderbyt mot Vetlanda BK inte att 

förglömma.  

Vad tror du det är som gjort att vi nått 

dessa framgångar? ”Att vi har en stor 

gemenskap i spelartruppen = ÅTIF-andan”. 

Hans ambition är att fortsätta utvecklas 

som bandyspelare. Med tanke på hur årets 

serie startade är han nöjd med resultatet 

som så nära hade räckt till ett elitseriekval. 

Coffe tycker det är bra med tidiga träningar 

och att Johan Svensson kommit in som ass. 

tränare och att vi har ett eget 

omklädningsrum i Klubbstugan. På 

önskelistan står omklädningsrum under 

läktaren i bandyhallen vilket jag också ser 

som positivt för spelartruppen.  

Han är nu den 28 spelaren i ÅTIFs 

bandyhistoria som blivit STOR GRABB. 

Han har ett antal år framför sig innan han 

kommer upp till Lars Thuressons 516 

matcher men han börjar närma sig 

undertecknads antal på 217. Jag tackar 

för ett trevligt samtal. En fantastisk 

härlig grabb och jag önskar honom all 

lycka och framgång både i privatlivet 

och på bandyplan. 

//Owe
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Nostagirutan 
 

Ibland kanske jag har betraktats som lite 

tokig. Låt så vara men idrotten och ÅTIF 

har varit en stor del av mitt liv. Jag har 

tänkt beskriva lite ur ett historiskt 

perspektiv från min synvinkel. Det första 

är naturligtvis när jag 1953 (10 år gammal) 

betalde 1:- för att bli medlem. Detta 

medlemskort har jag fortfarande kvar. Det 

kanske var inkörsporten till ett långvarigt 

liv som ledare i idrottens tjänst. Men nu till 

lite andra saker. 

 

Många vet att jag personligen är historiskt 

intresserad och speciellt av idrottshistoria. 

Mycket handlar om ekonomi. Hur jobbade 

idrottsföreningar förr för att klara sin 

verksamhet. Mycket har handlat om att ta 

tillvara de möjligheter som fanns vid det 

tillfället. Att våga och inte vara rädda för 

att jobba för den goda sakens skull. Jag 

brukar också säga som många andra ”För 

att gå vidare måste man ha historien med 

sig”. Jag tänker nu redovisa lite över de 

många gånger, vågade satsningarna som 

ÅTIF gjorde med danser i Åby Folkpark. 

För Dig som kommer ihåg och var med 

kommer säkert gamla minnesbilder fram. 

För dej som inte var med på den tiden 

kommer Du få en bild om föreningsarbetet 

för sisådär 60-70 år sedan.  

 

Åby Folkpark som anlades 1936 låg 

mycket vackert vid Helgasjöns strand och i 

området för dagens badplats. Kanske en av 

de vackraste folkparkerna. När ÅTIF 

bildats 1946 gällde det att finna 

inkomstkällor till verksamheten. En av 

dessa inkomstkällor var danser. Första 

verksamhetsåret 1947 engagerade 

föreningen med Sigvard Pettersson i 

spetsen en av Sveriges populäraste 

orkester, Charles Redland. En för den tiden 

dyr orkester. Föreningen hade inga pengar 

och Folke Hansson som var kassör sa: 

”Detta klarar vi aldrig”. Då svarade 

Sigvard: ” Skall det gå åt h-e så skall det i 

alla fall gå med bra musik”.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Parken 

 

Det gick inte åt h-e. Efter ett antal år blev 

ÅTIFs stora Idrottsfest så populär att inga 

andra konkurrerade den första helgen i juli. 

Dåtidens bästa orkestrar besökte Åby 

Folkpark.1948 var det Hoffstens orkester 

och på söndagen var det också 

passagerarflygning med sjöflygplan från 

Parken. Sedan kom Charles Redlands 

Orkester, Andrew Burmans orkester, Miff 

Görlings orkester, Gösta Tönnes , Sveriges 

Doris Day Solvig Winberg, Sonja 

Hedenbratt med Gunnar Jonssons orkester, 

Lulle Ellboj s osv,  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Teddy Cotton 

 

Man bjöd också på uppträden som 

Värmlänningarna, Kaffe-Petter, 

Sjömansflickorna, och inte minst 

SNODDAS. 1956 minns jag speciellt då 

Teddy Cottons negerorkester med sin 

silvertrumpet spelade. (ja det stod faktiskt 

så på affischerna på den tiden även om 

man inte skulle uttrycka sig så idag). En av 

de första svarta orkestrarna som spelade i 
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södra Sverige. Jag tror aldrig det varit så 

mycket folk i Åby som vid det tillfället. 

Jag och Åke Pettersson stod och sålde 

korv. Vi hann knappt öppna korvburkarna 

förrän de var slut. Om de var varma 

förtäljer inte historien.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Korvgubbar 

 

Sedan kom Leon Landgren med Inga-Lill 

Gahn, Sammy Walkers orkester, Black 

anda Whites Dam show, Ronnie Krancks 

sextett med stjärntrumpetaren ”Lill-

Jörgen” Hacke Björkstens orkester. 1963 

var den eran över. Sista stordansen hade vi 

besök av The White Indian Band. Detta var 

bara några av alla orkestrar och danser som 

ÅTIF var arrangör för i Åby Folkpark.  

 

Du som är lite yngre kanske funderar 

varför tog detta slut och varför dog Åby 

Folkpark. Tidigare var det enbart 

föreningar som fick arrangera danser. Nu 

blev det upp till privata arrangörer att vara 

med på detta tåg. Kort kan man väl säga att 

detta bidrog i stor utsträckning till de flesta 

parkernas död. Men som jag brukar säga ” 

Var sak har sin tid” men det har varit roligt 

att fått vara med.  

 

Andra inkomstkällor var logdanser på både 

Åby Herrgård och på Åbyfors. Det var 

karusellaftnar i Bygdegården som på -50-

talet blev otroligt populära efter Lennart 

Hylands Karusellaftnar i radion. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Snoddas 

 

Det var på en karusellafton inför en SM-

final i bandy som SNODDAS uppträdde 

och blev sedan folkkär med bl.a. 

Flottarkärlek. Föreningen arrangerade 

också pimpeltävlingar och fisketävlingar 

(metning). Fisketävlingarna arrangerade vi 

tillsammans med Rottne IF och Moheda 

IF. Du kanske vill veta några vinnare i 

pimpeltävlingarna. En var Ernst Pettersson 

(Ernst på Näset). En annan var Sigvard 

Gustavsson. Mera känd som Sigvard i Erik 

& Sigvard.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

I en av fisketävlingarna vann Knut Johan 

Nilsson från Tjureda en Novelettemoped. 

Lite nostalgihistoria i och med ÅTIF. 

 

Owe 
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Närapå succé 
 

En poäng från elitseriekval. Närmare succé 

går inte att komma. Vi inledde 

säsongsarbetet med att reparera den 

mentala balansen efter ett förlorarår i 

elitserien. Åsyftar då matchresultatet. Samt 

att täppa till luckorna efter de flyktade 

spelarna i lagets båda ändar. Målvakten 

Viktor Birgersson, som valde AIK och 

målgöraren och passaren Filip Bringe som 

återgick till Vetlanda BK. Mittfältaren 

Andreas Lysells underskattade roll som 

speluppbyggare under flera säsonger i vårt 

lag var också till ända. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ett varningensfinger fick vi från att åka 

igenom även i den nerflyttade serien. 

Historiskt hissåkande fanns hos 

bollgrannarna Östers IF och Mjällby AIF. 

Östers IF gick upp i allsvenskan 2012. 

Åkte ur 2013 och 2014 respass även ur 

superettan. Det gulsvarta laget från 

Listerlandet då? Mjällby AIF, åkte ur 

allsvenskan 2014 och fick säsongen efter, 

2015 även lämna superettan. Gjorde för 

övrigt en succésäsong 2020 genom att 

komma femma i allsvenskan. En poäng 

före IFK Norrköping och en poäng efter 

Djurgårdens IF. Den storstadsorienterade 

mediakåren förbigick denna prestation med 

tystnad. Avseende sportsligt fokus finns 

det säkert korn för ÅTIF att hämta upp från 

denna lilla unika landsortsförening. 

 

Inledningen av bandyallsvenskan 2020, 

tydde på att de negativa profetiorna hade 

kraft. Under match nr 1 – 4 fick vi en 

armbåge i ansiktet gång på gång. Att åka 

på en räkmacka dög inte. 

 

Resultat per fem matcher (två på slutet) 
 
Match 1 - 5 

2020-11-21  IFK Rättvik – Åby/Tjureda IF..........................9 - 6 

2020-11-22  Falu BS – Åby/Tjureda IF................................5 - 3 
2020-12-02  IF Boltic – Åby/Tjureda IF ..............................2 - 1 

2020-12-05  Åby/Tjureda IF – Örebro SK ...........................2 - 9 

2020-12-08  Nässjö IF – Åby/Tjureda IF ................... .........5 - 2 

 

Tabellrad: ............ 5 0 0 5 14-30 0 

 
Match 6-10 

2020-12-12  Åby/Tjureda IF – Jönköping Bandy............. ....7 - 0 

2020-12-19  Åby/Tjureda IF – IFK Kungälv ........................5 - 0 
WO 

2020-12-26  Åby/Tjureda IF – Lidköpings AIK....................6 - 6 

2020-12-29  Lidköpings AIK – Åby/Tjureda IF....................3 - 4 
2021-01-06  Åby/Tjureda IF – IF Boltic .......................  .....10 - 1 

 

Tabellrad: ............ 5 4 1 0 32-10 9 
 

Match 11 - 15 

2021-01-09  Ljusdals BK – Åby/Tjureda IF .........................6 - 6 
2021-01-10  Västanfors IF – Åby/Tjureda IF ............... .......2 - 6 

2021-01-16 Åby/Tjureda IF – UNIK Bandy ................. .......5 - 1 
2021-01-17  Åby/Tjureda IF – Kalix Bandy.................. .......7 - 4 

2021-01-26  Gripen/Trollhättan BK – Åby/Tjureda IF  ........7 - 5 

 
Tabellrad: ............ 5 3 1 1 29-20 7 

 

Match 16-20 

2021-01-30  IFK Kungälv – Åby/Tjureda IF .................... ....0 - 9 

2021-01-31  Åby/Tjureda IF – Katrineholm Bandy ........ .....8 - 5 

2021-02-05  Åby/Tjureda IF – Gripen/Trollhättan BK ..... ...4 - 1 
2021-02-07  Åby/Tjureda IF – TB Västerås.....................  ....7 - 3 

2021-02-19  Åby/Tjureda IF – Nässjö IF .......................   .....6 - 3 

Tabellrad: ............ 5 5 0 0 34-12 10 
 

Match 21-22 

2021-02-24  Örebro SK – Åby/Tjureda IF ...........................7 - 6 
2021-02-27  Jönköping Bandy – Åby/Tjureda IF ................4 - 9 

Tabellrad: ............ 2 1 0 1 15-11 2 

 
TOTALT MATCH 1 - 22 

Tabellrad: ............ 22 13 2 7 124-83 28 

 

Idrotts- och bandyhistorikern Johan 

Svedbom tog fram denna tabell och fixade 

fakta om Östers IF och Mjällby AIF. 

 
VARFÖR 

På seriens fem första matcher blev det en 

vinst Vi gick in i serien med att vara 

obesegrade i supercupen och vann finalen 

över Örebro SK. Ett ÖSK som vi någon 

månad senare fick storstryk mot hemma.  
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ÖSK vann också serien efter storstilade 

insatser. Hade det gått för bra i matcherna 

före seriespelet? Ett omedvetet högt 

tonläge hade greppat tag i oss. 

 

Fyra av de fem första matcherna var på 

bortaplan. Serieupptakten mot hårt 

träningssatsande IFK Rättvik, på bortaplan 

överraskade oss. Precis som Falu BS dagen 

efter, där Åbyflyktade Cervin gjorde 

säsongens match mot just oss (gjorde ett 

spelmål resten av säsongen) Eller var det 

bara så enkelt som att vi hade en 

formsvacka under perioden 21 november - 

8 december. Att vi hade ett av seriens 

yngsta lag var ingen tillgång just då. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Nyförvärv gav eko 

Basen i ett lag förblir alltid de spelare som 

säsong efter säsong uppträder seriöst och 

proffsigt i träning och matcher. Och blir 

kvar i föreningen. Kontinuitet brukar det 

kallas. Oavsett om blickarna riktas mot 

spelare som Trygg och Törner, 

Gunnarsson, mot Quiros och Sjölund, 

Svensson eller till Viktor Johansson och 

Filip Fransson. 

 

Juuso Tervonen, (minst tio i topp, bland 

landets målvakter), Vladimir In-Fa-Lin,  

 

(16-årigt superlöfte) Martin och Philip 

Lindqvist, Jakob Jonsson, Gustav Ek, 

Adam Rudell (vann seriens skytteliga) 

Olof Götselius och Andreas Bergdahl var 

samtliga säsongsnya spelare. Under slutet 

av säsongen gjorde också unge Linus 

Toresson comeback. Alla blev en tillgång. 

Tränarnas roll att nyttja varje 

träningsminut som ett litet guldkorn är ett 

motto som är värd all aktning. Kalla det 

effektivitetsnyttjande om ni hellre vill. 

 

Ända in i kaklet 

Uttrycket som myntades en gång av 

fotbollens förbundskapten Tommy 

Söderberg, gällde också för föreningens 

enda seriespelande lag, denna speciella 

covid-säsong. Vi var med och tampades 

om en kvalplats till elitserien ända fram till 

serieslutet. ”Säsongens bästa match” hette 

det från Örebrohåll om vår match där den 

24 februari. Vi hade oavgjort, 7 - 7 i 

matchminut 87 mot det hittills obesegrade 

hemmalaget. ”Elitseriesnitt” hette det 

också om den matchen. Det blev en 

”närapå succé-säsong”. 

 

Föreningens kärnverksamhet 
Tjusningen med lagbygge och 

föreningsverksamhet är att det finns hela 

tiden stenar att lyfta. Det är inte samma sak 

som att skriva nya sidor i eländes-

katalogen. Elitverksamhet kräver ideliga 

nulägesanalyser och stor öppenhet. Ibland 

fumlar föreningen sig in i framtiden. Det 

självklara är att ungdomsverksamheten på 

olika plan prioriteras högt att de sportsliga 

ambitionerna och intäktsjakten går hand i 

hand att ha fokus på föreningens 

kärnverksamhet 

 

Sören Johansson 
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F12 20/21
 
Denna första säsongen av F12 blev inte 

riktigt som vi tänkt oss, vår första säsong 

tillsammans som ett rent tjejlag. Vi började 

säsongen tidigt i september, med 11 tjejer 

som var rejält taggade på att spela 

tillsammans.  

 

Tidigt inne i säsongen hade vi ett 

träningsläger tillsammans med tjejerna 

med övernattning i cafeterian med 

inriktning på teambuilding. Denna helg 

bjöd på massa skratt och nya vänskaper. Vi 

hade mycket fokus också på teori och hur 

VI vill spela och även vilka regler vi ska ha 

i laget för att det ska bli en trivsam och 

trygg miljö att komma till och få vara sig 

själv. 

 

Då vi tidigt in i säsongen hade våra aningar 

om att det inte skulle bli några poolspel i år 

försökte vi få till att spela mot U10 en hel 

del för att få möta något annat lag och 

spela tillsammans. Det kan verka tjatigt 

med skridskoteknik, VARJE träning, men 

vilken skillnad vi nu efter denna säsongen 

kan se. Utvecklingen har varit enorm hos 

varje individ och både jag och Ida är djupt 

imponerade av hur tjejerna utvecklats och 

den glädjen tjejerna kommit med till varje 

träning. Det är inspirerande som tränare att 

stå vid sidan och se hur självgående ett lag 

med 10-13 åringar faktiskt kan vara. Att 

man som lag sätter igång med 

uppvärmning där alla deltar, utan att få 

några direktiv om hur en uppvärmning 

skulle kunna se ut.  

 

Självklart var det många ledsna miner ju 

längre in på säsongen vi kom och vi fick 

nya restriktioner om att inga matcher kan 

spelas. Vi fick dock en lucka där det var 

tillåtet att spela match, vilket vi gjorde, 

mot Öjaby-tjejerna. Vilken match det blev, 

här blev det så tydligt att allt vi tränat på 

under säsongen har gett resultat och 

tjejerna kunde gå ut och leverera ett spel 

som var helt otroligt för oss ledare och alla 

föräldrar att se.  

 

Vi samlades efter matchen i den lilla 

värmestugan och körde självklart 

segerdansen som tjejerna fått koordinera på 

träningslägret tillsammans. Vi lämnade 

Öjaby med ett stort leende och en vinst 

som kändes så viktig för tjejerna med 1-7. 

De hyllade varandra och längtar redan efter 

säsongen 21/22. 

 

Tack F12 för att just NI har varit delaktiga 

denna säsong, jag och Ida längtar redan till 

nästa! 

 

Emelie & Ida  

  



TJUR-NYTT 

20 
 

Förslag till verksamhetsplan för 2021 
 

1. Fortsätta verka för en sund ekonomi 

2. Bandyverksamhet för senior samt ungdom 

3. Starta och driva nationellt bandygymnasium ihop med Växjö kommun 

4. Fotbollsverksamhet för ungdom 

5. Utöka engagemanget hos våra idrottsföräldrar 

6. Engagera fler i arbetet med kring sponsring 

7. Tennis på motionsnivå 

8. Bouleverksamhet  

9. Utreda möjligheter till padelbana 

10. Fortsätta ha en trygg och säker idrottsmiljö 

11. Utbilda våra ungdomar till domare i fotboll och bandy 

12. Delta i ungdomscuper i bandy och fotboll 

13. Arrangera ungdomsavslutningar för bandy och fotboll 

14. Genomföra bandy- fotboll- och seglarskola 

15. Bedriva skridskokul 

16. Genomföra sponsoraktiviteter med föreläsare 

17. Arrangera Kick Off för alla ledare med gästföreläsare 

18. Arrangera sommarträff för järngänget  

19. Bygga en lounge i Eriksson Arena 

20. Uppmärksamma föreningens 75-årsdag 

21. Arrangera traditionsenligt ankrace   

22. Verka för att vara en samhällsnyttig förening  

23. Strategiskt arbeta med att stärka rekryteringen av ungdomar till verksamheten 

24. Utge Tjurnytt med 2 nr/år 

25. Utöka försäljningsaktiviteter som inkomstförstärkning 

26. Genomföra föreningskunskap/ledarskapsutbildning 

27. Genomföra lärgrupper 

28. Ansvara för slussen, bad- och campingplatser samt vandringsled 

29. Åta oss arbetsprojekt som inkomstförstärkning 

30. Utveckla hemsidan 

31. Vårda och underhålla våra anläggningar 

32. Bedriva en bra ledar- och medlemsvård 

33. Arrangera läger åt Smålands BF och Smålands FF vid förfrågan 

34. Arrangera ungdomscuper i bandy 

35. Stimulera ledarutbildningar 

36. Erbjuda sommarjobb till skollovslediga ungdomar 

37. Utveckla mervärdet som medlem genom samarbeten med sponsorer 



 

 

 

 

  
 

Verksamhetsberättelse 

2020/2021 
 

 
 

 

 

 

 

 

 



 

 

Årsmöte 
 

Åby/Tjureda Idrottsförening inbjuder till ordinarie årsmöte 

 

Måndag den 21 juni 2021 kl: 1900 i Eriksson Arena* 
 

Föredragningslista 

1. Mötets öppnande 

2. Val av ordförande för mötet 

3. Val av sekreterare för mötet 

4. Fråga om årsmötets behöriga utlysande 

5. Val av två justeringsmän att jämte ordförande justera dagens protokoll 

6. Föredragning av verksamhetsberättelsen 

7. Föredragning av den ekonomiska berättelsen 

8. Föredragning av revisorernas berättelse 

9. Frågan om ansvarsfrihet för styrelsen under verksamhetsåret 

10. Förslag till verksamhetsplan för 2021 

11. Förslag till budget för 2021 

12. Val av ordförande på 1 år (Avgående Johan Sigvardsson) 

13. Val av fyra övriga ledamöter på två år 

(Avgående Lars Thuresson, Carolina Sköld, John Sjögren, Patrik Sjölund) 

14. Val av styrelsesuppleanter på 1 år 

(Avgående Jonas Erixon, Ulrika Wilhelmsson Per Nilsson, Jan Wernersson) 

15. Val av revisorer (Avgående Anders Månsson och Jonas Andersson) 

16. Val av revisorssuppleant (Avgående Börje Nilsson) 

17. Val av ansvarig/sammankallande bandysektion 

18. Val av ansvarig/sammankallande fotbollssektion 

19. Val av ansvarig/sammankallande tennissektion 

20. Val av ansvarig/sammankallande boulesektion 

21. Redovisning över kiosksektionens verksamhet  

22. Val av ansvarig/sammankallande Kiosksektionen  

23. Val av redaktionskommitté 

24. Val av kommitté för vandringspriserna 

25. Val av valberedning 

26. Fastställande av medlemsavgift 

27. Avslutning 

 
*Vid förändrade rekommendationer från Folkhälsomyndigheten och/eller regionala restriktioner kan 

årsmötet komma att hållas digitalt. Information och instruktion meddelas i sådant fall via föreningens 

hemsida. 



Styrelsen får härmed avge följande berättelse för 

2020/2021 

Ordförande                  Johan Sigvardsson 

 

Vice ordf. Carolina Sköld 

 

Kassör                               Annelie Nordén 

 

Övriga ledamöter Lars Thuresson, Patrik Sjölund, Peter Johansson, John Sjögren, Magnus Lundstedt, 

Nicklas Johansson 

 

Styrelsesuppleanter  Jonas Erixon, Ulrika Wilhelmsson, Jan Wernersson, Per Nilsson 

 

Revisorer Anders Månsson och Jonas Andersson 

 

Revisorssup. Börje Nilsson  

 

Bandysektion Patrik Sjölund, John Sjögren, Sören Johansson, Jörgen Ivarsson, Magnus Buresson,  

 

Sportgrupp:                       Johan Sigvardsson, Patrik Sjölund, Sören Johansson (huvudansvarig). 

 

Arrangemangsgrupp: Karin Gustavsson, Lotta Flystam, Rikard Erlandsson, Tomas Nilsson, Andreas 

Nordén, Ulf Eriksson, Tina Edvardsson, Therese O Erixon 

 

Fotbollssektion Susanne Thuresson, Peter Johansson, Tomas Nilsson, Ulrika Wilhelmsson, Annelie 

Nordén   

 

Tennissektion Marianne Westergaard Olsson, Ulrika Wilhelsmson 

 

Boulesektion Lars Pettersson, Mats Melin 

 

Damsektion Lotta Citron, Gunilla Eriksson, Helen Erlandsson, Lena Jangvik, Åsa Ahl, Sara 

Nordh, Danuta Bahtic, Marie Fogelström, Camilla Bergstrand, Andrea Bjerhag, 

Carolina Sköld 

 

Plan & Maskin Stig Thuresson, Anders Oscarsson, Lutz Jahn, Håkan Bodin, Thore Hansson, Björn 

Haraldsson, Per-Ola Nordh, Svavar Olafsson, Thomas Otterberg, Lennart Johansson. 

 

Fotbollsledare Tomas Nilsson, Ulf Eriksson, Annelie Nordén, Carolina Sköld, Björn Haraldsson, 

Ulrika Wilhelmsson, Ulrik Wilhelmsson, Pierre Frisk, Kristina Frisk, Elin Andersson 

 

Bandyledare Jesper Arnesson, Joakim Toresson, Johan Svensson, John Sjögren, Magnus Buresson, 

Sergej In-Fa-Lin, Sören Johansson, Jesper Sundholm, Göran Persson, Niclas 

Bernström, Stefan Nilsson, Lars-Olof Nilsson, Jonas Belfrage, Pär Wredendahl, Jerker 

Palmér, Johan Berg, Mikaela Dahl, Lars Thuresson, Niklas Karlsson, Patrik Sjölund, 

Stefan Gunnarsson, Peter Mattsson, Lars Ljunggren, Carolina Sköld, Per-Ola Nordh, 

Jonas Rostedt, David Gustavsson, Martin Johansson Sjösten, Sebastian Sjöö, Per 

Thuresson, Emelie Bodin, Ida Citron, Staffan Lothsson, Joel Jonsson, Niklas Thilen, 

Elin Andersson, Erik Fransson, Tobias Johansson, Ulric Wilhelmsson 

 

Tjurnytt Eva Berg, Inger Hellgren och Owe Svensson 

 

Hemsidan Carolina Sköld, Patrik Sjölund  

 

Vandringspris kommitté,  Karin Gustafsson, Heléne Erlandsson, Carolina Sköld 

 



Valberedning Jonas Belfrage, Per Thuresson, Anna-Lena Aronsson 

 

Medlemsantal ca 1200 

 

Hedersordförande            Owe Svensson 

Hedersledamot                  Stig Thuresson, Krister Lilliequist, AnnaLena Aronsson 

 

 

 

 

En sammanställning av verksamhetsårets 

inkomstkällor

• Kommunala bidrag 

• Statliga bidrag  

• Lokalt Aktivitetsstöd 

• Bingolotto Jul och Påsk  

• Trimbingo 

• Grillkasse   

• Skötsel av Vandringsled              

• Fiktiva matchbiljetter och TV-

abonnemang 

• Snöröjning Vidingehem 

• Gräsroten/Svenska Spel 

• Skötsel av Åby sluss samt Toaletter 

• Campingplatserna Jule och 

Skälsnäs 

• Uthyrning av Klubbstugan 

• Uthyrning av Eriksson Arena 

• Supporterklubben 

• Kioskförsäljning 

• Sponsorer – Samarbetspartner 

• Ankrace 

• Medlemsavgifter 

• Träningsavgifter 

• Gåvor 

• Halva potten 

• Insamlingskampanjer  

• Arbete utfört av järngänget 
 

 

 

 

Vaktmästare: Vi har inte haft någon anställd vaktmästare under detta verksamhetsår. 

 

Ungdomsarbetare: Alice Larsson sommarjobbade för ÅTIF genom Växjö kommuns 

Föreningssamverkan och utförde lättare vaktmästerijobb.  

 

Statistik bandyarenan 2020/2021:  

Arenan har varit öppen 25 veckor. Det är 4 veckor fler än föregående säsong.  

 

Matcher  24 

Allmänhetens åkning Ett tillfälle på grund av pandemin och restriktioner. 

Skolor  10 skolor har hyrt arenan under säsongen 

Uthyrning:  Ca 114 timmar   



Aktiviteter 

 

Detta verksamhetsår har varit det aktivitetsmässigt minst innehållsrika i ÅTIF:s 

historia då en pandemi slog till med full kraft. Flera utav de aktiviteter som vi 

normalt är med och genomför eller delaktiga i, satte restriktioner stopp för. Vi 

har med bästa förmåga ställt om och möjliggjort för träningar så långt som 

möjligt.  

 
Vad gäller fotbollen, kunde vi köra på med träningar enligt plan. Den stora 

skillnaden var att matcher planerade innan sommaruppehållet ansågs som 

träningsmatcher.  Dessa matcher spelades publikfria. Fotbollssugna ungdomar 

och barn fanns det dock gott om, och det var hög närvaro generellt på våra 

träningar.  
 

Gällande bandyn ställdes vi för något större utmaningar, då vi numera tränar 

inomhus och strängare restriktioner infördes. Våra allsvenska spelare räknas till 

eliten, och fick fortsätta spela och träna. Åtgärder sattes in för att undvika 

trängsel vid ombyte, samlingar och körningar till träning etc. 

 

Även våra andra lag behövde anpassa sig efter de rekommendationerna.  

Enbart någon enstaka träningsmatch för våra yngsta gick att genomföra i slutet 

på säsongen. Dessa spelades utomhus på bortaplan.  

Träningsnärvaron har trots rådande omständigheter varit hög.  

  

Läger, utbildningar, eller andra sammankomster har varit inställda och skjutits 

på framtiden. Nedan är en sammanfattning av de aktiviteter som genomförts och 

som representerats av ÅTIF.  

 

Föreningen gjorde en gedigen ansökan tillsammans med Växjö kommun om att 

få arrangera VM för damer i januari 2022 men föll på målsnöret mot Stockholm. 

Vi är långt gångna i processen med att starta och erbjuda NIU – Nationell 

idrottsutbildning – med bandyinriktning tillsammans med Växjö Kommun från 

höstterminen 2021, ett besked som kan vara klart när detta läses. 

  



Utbildningar – konferenser – årsmöten m.m. 

 

Deltagit vid möten med Allsvenska serieföreningen: Johan Sigvardsson, Patrik Sjölund 

 

Deltagit vid möten med Allsvenska marknadsgruppen: Patrik Sjölund 
 

SBFs årsmöte: Kenneth Pettersson 

 

Matchsekreterarutbildning på distans, bandy: Kenneth Svensson, Carina Härlin, Hans Honeth, 

Niklas Johansson, Per Nilsson, Jan Wernersson. 

 

Matchsekreterar-utbildning Vetlanda: Andreas Nordén, Carolina Sköld 

 

Ungdomsdomarutbildning, bandy: Ett 15-tal ungdomar har genomgått utbildning som 

ungdomsdomare i bandy. 

 

Ungdomsdomarutbildning, fotboll: Ett 10-tal ungdomar har genomgått utbildning som 

ungdomsdomare i fotboll. 

 

Idrottens ekonomi: Annelie Nordén 

 

Smålands Bandyförbunds årsmöte: John Sjögren, Patrik Sjölund 

 

Nätverkat med andra lokala föreningar genom SISU: Carolina Sköld, Patrik Sjölund 

 

Uppdrag: 

 

Owe Svensson: Ordf. i Smålands Bandyförbund, Hedersordf. i Smålands 

Idrottshistoriska Sällskap, Hedersledamot i Smålandsidrotten.  

 

Patrik Sjölund; Ledare för Småland P07 bandy; 

  



 

 

Fotbollsammanfattning 2020 
 

• Vi har haft två lag i serie, P07 samt P09. 
• Två knattelag med fokus på lek har varit igång under året.  

• Domarutbildning för ett 10-tal ungdomar.  
 

 

 

Bandysammanfattning säsongen 2020/21 

• Representationslag i Allsvenskan – slutar på en fin fjärdeplats.  

• Vinst för representationslaget i Supercupen 

• Div. 1 & Div. 2 (inget seriespel pga. pandemin) 

• U-16, U14, U-12, F-12, U10 och U8 (inget seriespel eller poolspel pga. pandemin)  

• LIU-verksamhet med 7 st. Deltagare som på skoltid har fått träna och utvecklas i 

bandy. 

• Domarutbildning för ungdom med ca 15 deltagare 

• SBFs Matchsekreterarutbildning med 7 deltagare 

• Vladimir In-Fa-Lin uttagen till spel i P19 landslaget 

• Noah Gummesson uttagen till spel i P17 landslaget 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Styrelsen 
 

Johan Sigvardsson Magnus Lundstedt  Carolina Sköld 

 

Niklas Johansson      Lars Thuresson Peter Johansson 

 

Annelie Nordén Patrik Sjölund John Sjögren  

 


